
Sprawozdanie z pierwszego spotkania lokalnego zespołu do spraw 

lasów o wiodącej funkcji społecznej wokół Bielska-Białej 

Pierwsze spotkanie lokalnego zespołu do spraw lasów o wiodącej funkcji społecznej wokół 

Bielska-Białej odbyło się w sali Nadleśnictwa Bielsko dnia 19 września 2024 (czwartek),  

w godzinach 15.30 do 19.30, zgodnie z ustalonym harmonogramem. 

W spotkaniu wzięło udział 29 osób (spośród zaproszonych 35) będących członkami lokalnego 

zespołu do spraw lasów o wiodącej funkcji społecznej. 

Ponadto na sali znajdował się zespół facylitujący spotkanie  z Fundacji Think Tank Miasto (2 

osoby: Joanna Mędrzecka-Stefańska, Anna Wieczorek) oraz zespół ze strony Operatora 

wspierający organizacyjnie i technicznie przebieg spotkania (2 osoby - obsługa sprzętu, 

notowanie przebiegu spotkania). W charakterze obserwatora  w spotkaniu uczestniczył 

reprezentant posła Mirosława Suchonia Szymon Twardak, obecny był również Dyrektor RDLP 

Robert Pabian. Spotkanie nie było rejestrowane w formie audio ani video. Uzgodnione przez 

członków zespołu kwestie były na bieżąco zapisywane na flipchartach, w sposób widoczny 

dla wszystkich zgromadzonych i były one podstawą do sporządzenia sprawozdania oraz 

naniesienia propozycji zmian do regulaminu.      

Część 1. Wprowadzenie 

Zgromadzonych członków zespołu powitał Marek Czader przewodniczący Zespołu 

powołanego Decyzją nr 66 Dyrektora RDLP w Katowicach z dnia 18 września 2024 r. 

Wszystkie zgromadzone osoby przedstawiły się, informując przy tym, jaką organizację lub 

instytucję reprezentują.  

Strona społeczna zwróciła uwagę na obecność osoby reprezentującej Towarzystwo 

Miłośników Jaworza, co było niezgodne z wcześniejszymi ustaleniami dotyczącymi trybu 

wyłaniania członków zespołu reprezentujących stronę społeczną. Dyrektor RDLP odniósł się 

do tej sytuacji, wskazując także na obecność 11 (zamiast 10) osób ze strony leśnej. Po krótkiej 

dyskusji, strony zgodziły się na następujące rozwiązanie - do regulaminu został wprowadzony 

zapis mówiący o tym, że gmina Jaworze będzie reprezentowana przez dwie osoby (i wskazała 

osobę reprezentującą Towarzystwo Miłośników Jaworza jako swojego drugiego 

reprezentanta). Korekcie uległy także zapisy dotyczące liczby członków zespołu ze strony 

leśnej (11 osób) i strony społecznej (11 osób), przy czym strona społeczna wskaże, kto będzie 

ich jedenastą osobą. Ostatecznie, przyjęto rozwiązanie, że dodatkowa osoba jest 

obserwatorem i nie ma prawa głosowania. 

Następnie został przedstawiony zespół moderacyjny z Fundacji Think Tank Miasto w składzie: 

Joanna Mędrzecka-Stefańska i Anna Wieczorek. 

Moderatorki poinformowały, że Fundacja Think Tank Miasto ma na celu uspołecznianie 

procesu decyzji. Współpracuje z różnymi organizacjami. Wskazały, że na tym spotkaniu rolą 

przedstawicielek Fundacji jest moderowanie dyskusji, a co za tym idzie przeprowadzenie 

uczestników przez pewien proces. Facylitatorki nie wyrażają opinii merytorycznych i nie 

wnoszą wkładu merytorycznego w decyzje zespołu. Zadaniem moderatorek jest 

wprowadzenie i egzekwowanie reguł wspólnej pracy oraz komfort wszystkich członków 



zespołu, a także umożliwienie każdemu z zapoznania się z materiałami oraz  wkładu  

w produkt tego procesu. 

Następnie moderatorki przedstawiły propozycję zasad obowiązujących podczas spotkań: 

1. każda opinia jest ważna; 

2. mówimy zwięźle i na temat; 

3. mówimy o zjawiskach, nie o ludziach; 

4. mówimy pojedynczo i nie przerywamy sobie nawzajem; 

5. zapisujemy i sprawdzamy zapis; 

6. słuchamy siebie nawzajem; 

7. wyciszamy telefony. 

Dyrektor RDLP Robert Pabian wygłosił prezentację otwierającą obrady wyrażając stanowisko 

LP. Poruszył w niej tematy związane ze sposobem gospodarowania lasem bazującym na 

Planie Urządzania Lasu. Omówił najważniejsze wyzwania związane z zarządzaniem lasami  

o wiodącej funkcji społecznej z punktu widzenia LP, w tym kwestie związane  

z zagospodarowaniem, infrastrukturą, ponoszeniem odpowiedzialności na zdarzenia w lesie. 

Podkreślił rolę dialogu w wypracowywaniu rozwiązań w zakresie lokalizacji, obszaru  

i sposobów gospodarowania w lasach społecznych.  

Część 2. Zmiany w regulaminie zespołu 

Zmiany w regulaminie zgłaszane przez członków zespołu były na bieżąco omawiane  

i zapisywane w sposób widoczny dla wszystkich na flipcharcie. Zostały one wprowadzone do 

treści regulaminu w trybie śledzenia zmian i dokument ten stanowi załącznik do sprawozdania. 

Poniżej znajdują się uwagi i komentarze wykraczające poza propozycje zapisów  

w regulaminie.  

Członkowie Zespołu zgodzili się co do tego, że decyzja w sprawie nagrywania spotkań 

zostanie podjęta w drodze głosowania, zaś inne zapisy i propozycje zmian w regulaminie będą 

przyjmowane na zasadzie konsensusu.  

LP jako operator procesu przygotują techniczną możliwość rejestrowania audio i video 

przebiegu kolejnych spotkań. 

Doprecyzowania w regulaminie wymagają następujące kwestie: 

1. Propozycja zapisu regulaminu dotycząca kworum (pkt 17) a obejmująca wliczanie 

ekspertów każdej ze stron do limitu kworum nie uzyskała konsensusu wszystkich 

zgromadzonych.  

2. Doprecyzowania wymaga status przedstawiciela RDOŚ jako eksperta niezależnego (nie 

wskazanego przez żadną ze stron) bez prawa głosowania czy członka zespołu z prawem 

głosowania. Jego obecność na sali wynika z decyzji MKiŚ o powołaniu na członka zespołu. 

3. Zasady głosowania wymagają doprecyzowania. 

4. Powołano współprzewodniczących … 

5. Ustalono opcję uczestnictwa jako obserwator … 

6. Ustalono zasady zgłaszania zastępstw dla członków zespołu.  



Część 3. zmiany w agendzie 

Nie zrealizowano kilku punktów oraz strona społeczna wyraziła zgodę na 

przesunięcie  prezentacji jej stanowiska na początek kolejnego spotkania.  

Część 4. Ustalenia dot. dalszych prac zespołu 

Członkowie zespołu zgodzili się, że: 

● Regulamin z naniesionymi zmianami omawianymi podczas spotkania 1 będzie przesłany 

po spotkaniu 1.  

● Uwagi do regulaminu mogą być wnoszone najpóźniej 3 dni przed terminem spotkania 2.  

● Dokument "STANOWISKO STRONY SPOŁECZNEJ UWAGI I REKOMENDACJE DO 

PROCESU FACYLITACJI." z dn. 19.09.2024 będzie komentowany pisemnie po spotkaniu 

1, a przed spotkaniem 2. 

Członkowie Zespołu wyrazili zgodę na przeprowadzenie spotkania 2 w sali Nadleśnictwa 

Bielsko, tej samej, w której odbyło się spotkanie 1. 

Członkowie Zespołu zgodzili się na zasadę wzajemnego informowania się i wzajemnej 

wyrozumiałości jeśli chodzi o opóźnienia w komunikacji.  

Członkowie Zespołu zaproponowali następujące punkty do agendy drugiego spotkania: 

1. Głosowanie dot. nagrywania spotkań.  

Została powołana komisja skrutacyjna w składzie reprezentującym każdą ze stron: 

strona samorządowa - Danuta Przybyło 

strona leśna - Liliana Armatys 

strona społeczna - Marek Sztefko 

2. Prezentacja stanowiska strony społecznej (jako zaległa z pierwszego spotkania) 

3. Przyjęcie regulaminu. 

 

Termin spotkania drugiego został ustalony na 3 października 2024 w godz 15:30-19:00. 

Wstępnie zaproponowano także termin spotkania trzeciego na 17 października w godz. 15:30-

19:00 (do potwierdzenia przez Prezydium). 

 


